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РЕФЕРАТ 

Дипломная работа: 91 с., 39 рис., 10 табл., 75 источников, 4 прил.  

 

Ключевые слова: СЛИЯНИЯ И ПОГЛОЩЕНИЯ, СТРАТЕГИЯ 

ИНВЕСТИРОВАНИЯ, СТРАТЕГИЯ РОСТА, ТРАНСНАЦИОНАЛЬНЫЕ 

КОРПОРАЦИИ, ИТ-ОТРАСЛЬ, ТЕХНОЛОГИЧЕСКИЕ КОМПАНИИ. 

 

Объект исследования: процессы транснационализации экономики. 

Предмет исследования: стратегия транснационализации и тенденции 

развития международных слияний и поглощений и реализации как стратегии 

инвестирования. 

Цель дипломной работы: исследовать теоретические основы 

процессов слияния и поглощений как стратегии инвестирования, разработать 

практические рекомендации по совершенствованию направлений интеграции 

белорусских компаний в мировое хозяйство на основе СиП. 

Методы исследования: общенаучные методы (анализ, синтез, научной 

абстракции, логический, индукции, дедукции и др.), аналитический и 

экономико-математический методы, системный подход, сравнительный 

анализ. 

Полученные результаты и их новизна: определены теоретические 

основы слияний и поглощений, рассмотрен и проанализирован опыт 

технологических ТНК в области применения слияний и поглощений как 

стратегии роста и инвестирования, а также обоснованы рекомендации по 

применению стратегии слияния и поглощения. 

Область возможного практического применения: результаты 

дипломного исследования могут быть использованы в учебном процессе при 

чтении дисциплин по мировой экономике, а также в разработке и 

совершенствовании стратегии слияния и поглощения ИТ-компаниями на базе 

анализа современных тенденций.  

 

Автор работы подтверждает, что приведенный в ней расчетно-

аналитический материал правильно и объективно отражает состояние 

исследуемого процесса, а все заимствованные из литературных и других 

источников теоретические, методологические и методические положения и 

концепции сопровождаются ссылками на их авторов. 

 

_________________ 

(подпись студента) 



ANNOTATION 

Degree paper: 91 p., 39 ill., 10 tab., 75 sources, 4 app.  

 

Key words: MERGERS AND ACQUISITIONS, INVESTMENT 

STRATEGY, GROWTH STRATEGY, TRANSNATIONAL CORPORATIONS, 

IT-INDUSTRY, TECHNOLOGY COMPANIES. 

 

Object of research: processes of transnationalisation of the economy. 

Subject of research: transnationalisation strategy and trends of international 

mergers and acquisitions and implementation as an investment strategy. 

Purpose of research: to explore the theoretical basis of mergers and 

acquisitions as an investment strategy, to develop practical recommendations for 

improving the integration of local companies into the global economy on the basis 

of M&A. 

Research methods: general scientific methods (analysis, synthesis, 

scientific abstraction, logic, induction, deduction, etc.), analytical and economic-

mathematical methods, systemic approach, comparative analysis. 

Obtained results and their novelty: theoretical foundations of mergers and 

acquisitions were defined, the experience of technology transnational companies in 

applying mergers and acquisitions as a growth and investment strategy was 

reviewed and analysed, and recommendations for the application of merger and 

acquisition strategy were developed. 

Area of possible practical application: the results of the degree research 

may be used in the educational process at reading the disciplines on the 

international economy, as well as in developing and improving the strategy of 

mergers and acquisitions by IT companies on the basis of an analysis of current 

trends.  

 

The author of the work confirms that computational and analytical material 

presented in it correctly and objectively reproduces the picture of investigated 

process, and all the theoretical, methodological and methodical positions and 

concepts borrowed from literary and other sources are given references to their 

authors. 
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(Student’s signature) 

 


